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Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Marius Scurt, Livia 
Moroianu, Petre Dragomirescu și Bianca Ghețe în numele comunităţii 
Parohiei Greco-Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, fericire şi 
bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării.

RUGĂCIUNE

 Vino, Doamne, cu puterea Ta peste această lume, în care Tu ne-
ai chemat la existenţă. Ea este cuprinsă atât de mult de răul diavolului, 
mascat sub dorinţa de dominare a omului asupra semenului său. Duhul rău, 
care se abate asupra noastră ne-a făcut de multe ori, să uităm de iubirea 
Ta, înlocuindu-o cu egoismul, invidia, plăcerea, suferinţa, răutatea, dorinţa 
de îmbogăţire pe cale nedreaptă, spre rănirea aproapelui nostru. Doamne, 
Isuse Cristoase, ochii ni s-au închis de greutatea atâtor nedreptăţi, la care 
ne-am înjugat. Am devenit orbi şi nesimţitori la viaţa în harul Tău sfi nţitor. 
Datorită intereselor noastre, nu mai suntem în stare să împărtăşim suferinţele 
celor sărmani şi împovăraţi, credem că totul ni se cuvine, nici o mustrare 
dreaptă ori vreun avertisment nu acceptăm să ne fi e adresat, fi e el chiar 
venit din partea Ta. Şi aceasta Doamne, pentru că ne-am legat de bună voie 
povara orgoliului, venită din partea satanei. O, Doamne, cum ne vom putea 
descătuşa de aceasta, dacă nu prin harul Tău şi prin voinţa noastră. 

Trimite-ne lumina şi înţelepciunea Spirtului Tău cel Sfânt, care să întărească 
voinţa şi fi inţa noastră, spre a putea ieşi din prăpastia celui rău, eliberându-
ne de greutatea mândriei şi a egoismului cel diavolesc care doreşte să pună 
stăpânire pe noi. 

Fie ca Spiritul Tău să lucreze în noi, ducându-ne la perfecţiunea pe care Tu 
ne-ai chemat să o dobândim, spre a Te putea lăuda pe Tine, pe Tatăl şi pe 
Spiritul Sfânt. Amin.



Lupta noastră cea de toate zilelele

Fratele Mihai din Prilog ne invita să cerem în fi ecare zi ajutorul Maicii 
Sfi nte și să spunem: “apără-ne de ispite și de spiritele care nu sunt bune, iar 
acele ispite și spirite care nu sunt bune și se afl ă în noi până în prezent, să fi e 
scoase afară și să nu mai intre iară...”. De notat faptul că această rugăciune era 
indicată simplilor credincioși, dar și preoților sau călugărilor sau episcopilor, 
indicând astfel o luptă constantă, la toate nivelele, așa cum de fapt ne invită să 
vedem viața noastră spirituală rugăciunea împărătească, Tatăl nostru: “și nu ne 
duce pe noi în ispită, ci ne mântuiește de cel rău”. Zi de zi, cu toții avem nevoie 
de ajutorul ceresc pentru a fi  apărați, eliberați și mântuiți. Evanghelia de astăzi 
ne conduce în aceeași direcție. Știm deja că sfântul apostol și evanghelist Matei 
are două personaje acolo unde ceilalți au doar unul: așa e cu orbii, așa e cu cei 
doi îndrăciți de astăzi. Al doilea orb este menit să ne aducă aminte de noi înșine 
și de orbirile noastre. Al doilea îndrăcit de faptul că nici unul dintre noi, oricine 
ar fi  și oriunde ar fi  nu este scutit de lupta spirituală cu spiritul mut care ne îm-
piedică să vorbim cu Dumnezeu în rugăciune și cu aproapele nostru, cu spiritul 
surd care ne împiedică să auzim și să înțelegem șoaptele Spiritului Sfânt și cu 
atâtea alte spirite din văzduh, cu care, așa cum ne aduce aminte Sfântul Pavel, 
ne luptăm, mai mult sau mai puțin conștienți, zi de zi.

Între a ne lăsa prinși și a pactiza, trăind astfel în mormintele noastre și 
în umbra morții sau a fi  sub infl uența celui rău într-un mod mai discret pre-
cum locuitorii care își plâng porcii și în același timp îl alungă pe Mântuitorul, 
există o gamă întreagă de nuanțe existențiale și am fi  cu totul nepregătiți dacă 
am fi  lăsați de capul nostru. Adevăratul discernământ este cel al Luminii, care 
atunci când apare, vădește întunericul și-l nimicește. De aceea singura, ade-
vărata scăpare este Isus Cristos. În prezența Lui totul se revelează, întunericul 
este obligat să-și mărturisească prezența: o fac cei doi îndrăciți, o fac locuitorii 
ținutului, o facem și noi ori de câte ori suntem în fața lui Isus, în rugăciune, 
în taina iertării păcatelor, în Sfânta Scriptură. Părintele Rene Chenesseau, un 
faimos exorcist francez, spunea că putem sesiza cu adevărat starea noastră doar 
atunci când avem o viață spirituală dinamică. Atunci percepem cu adevărat 
problemele, slăbiciunile, păcatele. E ca și diferența dintre un rău și o baltă cu 
apă stătută. Atunci când pui un obstacol de-a lungul unui râu tumultuos, un 
trunchi de copac de exemplu, imediat sesizezi din mișcarea apei că există un 
obstacol. Dacă același trunchi de copac îl așezi într-o apă stătută nu se schimbă 
nimic fi indcă lipsește forța dinamică a apei curgătoare. (...)
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